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Nr ORr. 0002.1.2017  

 

P R O T O K O Ł     Nr  XXIV / 17 

 

z sesji Rady Miejskiej w Witkowie, odbytej w dniu 24 lutego 2017r. o godz. 12,00 w sali 

posiedzeń Urzędu GiM, pod przewodnictwem p. Piotra Jóźwika – Przewodniczącego 

Rady 

 

Uczestniczący w sesji Radni – zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Uczestniczący w sesji goście oraz Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli – zgodnie z 

listami obecności, stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 Otwarcia sesji dokonał p. Piotr Jóźwik – Przewodniczący Rady. Powitał zebranych, 

stwierdził na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 14 Radnych, na ogólną liczbę 

14, więc Rada Miejska jest kompetentna do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

 Następnie zebrani wysłuchali hejnału gminy, w wykonaniu saksofonisty p. Witolda 

Biegalskiego. 

 

 Pan Przewodniczący przypomniał, że porządek obrad został podany Radnym w 

zawiadomieniach o sesji. Na wniosek Burmistrza, p. Przewodniczący proponował poszerzyć 

porządek o dwa punkty, w brzmieniu:  

 

1/ „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z publicznych przedszkoli 

dzieci w wieku do lat 5 prowadzonych przez Gminę Witkowo.” 

 

2/ „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przekazywania z budżetu Gminy i Miasta 

Witkowo środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług do 

zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Witkowie.” 

 

 Na prośbę p. Przewodniczącego, p. Marian Gadziński – Burmistrz Gminy i Miasta 

wyjaśnił powody wnioskowania o wprowadzenie powyższych tematów do porządku sesji. 

Odnośnie pierwszego tematu p. Burmistrz przypomniał, że uchwała o opłatach za przedszkole 

została przez Radę podjęta na sesji w dniu 29 grudnia 2016r. i zapisano w niej, że „wchodzi w 

życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 9 grudnia 2016r.” Wojewoda w ramach 

nadzoru nad uchwałami uchwałę uchylił w całości, wskazując m.in. że powyższy zapis jest 

sprzeczny z obowiązującymi zasadami i trybem wydawania aktów prawa miejscowego. 

Wojewoda zwrócił również uwagę na zapis w §1 pkt 4 dotyczący opłaty w kontekście 

podstawy programowej, wskazując że zapis powinien inaczej określać tę kwestię. Pozostałe 

zapisy nie ulegają zmianie. Odnośnie drugiego tematu, p. Burmistrz poinformował, że ma to 

związek z inną formą rozliczania podatku VAT. Od stycznia br. jest scentralizowanie, 

musimy mieć podstawę prawną. Różnie to gminy rozwiązują, ale radca prawny Urzędu 

uważa, że powinna być w tym temacie podjęta uchwała. 

 

 Po powyższych wyjaśnieniach, p. Przewodniczący poddał propozycje poszerzenia 

porządku obrad, kolejno pod głosowanie.  
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Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za 

korzystanie z publicznych przedszkoli dzieci w wieku do lat 5 prowadzonych przez Gminę 

Witkowo” głosowało 14 Radnych. 

 

Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad 

przekazywania z budżetu Gminy i Miasta Witkowo środków finansowych wynikających z 

rozliczenia podatku od towarów i usług do zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Witkowie” głosowało 14 Radnych. 

 

Rada Miejska jednogłośnie zdecydowała o poszerzeniu porządku obrad o powyższe 

dwa punkty. 

 

Innych uwag i propozycji do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Wobec powyższego p. Przewodniczący stwierdził, że wprowadzone tematy zostaną 

rozpatrzone tuż przed zmianami w budżecie, jako punkt ”15” i punkt „16” a numeracja 

kolejnych punktów, ulegnie odpowiednio zmianie. 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

2. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

3. Informacja o działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o działalności Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/80/2011 Rady Miejskiej w 

Witkowie z dnia 23 września 2011r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy i Miasta Witkowo. 

7. Zatwierdzenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac 

społecznie użytecznych w 2017 roku. 

9. Ustosunkowanie się kompetentnych osób do spraw przedstawionych w punkcie 2 

porządku sesji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości 

położonej w Ośrodku Wypoczynkowym w Skorzęcinie na okres dłuższy niż 3 lata. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości 

zabudowanej, stanowiącej część działki nr 157, położonej w Ośrodku 

Wypoczynkowym w Skorzęcinie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy i Miasta 

Witkowo.” 

13. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia współdziałania z Miastem Gniezno w celu 

zapewnienia opieki bezdomnym psom z terenu Gminy i Miasta Witkowo. 

14. Zmiana uchwały Nr XXIV/242/2013 dotyczącej dotacji celowej na budowę 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z publicznych przedszkoli 

dzieci w wieku do lat 5 prowadzonych przez gminę Witkowo. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przekazywania z budżetu Gminy i Miasta 

Witkowo środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i 

usług do zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Witkowie. 

17. Dokonanie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz zmian w budżecie gminy 

i miasta na 2017r. 

18. Sprawozdania z działalności Komisji Rady za 2016 rok. 

19. Inne sprawy. 

20. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Witkowie. 

 

 

Ad.1. Jak wyżej. 

 

 

Ad.2. W punkcie tym zgłoszono następujące sprawy: 

 

- p. Franciszek Bosacki nawiązując do wprowadzonego do porządku sesji punktu 

dotyczącego ZGK stwierdził, że nie było tego tematu na posiedzeniach Komisji, dopiero 

teraz jest na „gorąco”. Wnioskował, by na posiedzeniach Komisji tematy omawiać 

bardziej szczegółowo. Podał przykład osoby, która referowała temat na jednej z Komisji, 

a na innej Komisji której jest członkiem, omawiano ten temat powierzchownie. 

Informacje powinny być przekazywane z Komisji na Komisję. Wnioskował również, by 

wszystkie umowy dzierżawy dotyczące Ośrodka Wypoczynkowego w Skorzęcinie, 

zostały przekazane Komisjom Rady, by Radni mogli je przeanalizować. Dodał, że umowy 

te powinny być ujednolicone; 

 

- p. Adolf Pławczyk – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 5 im. Lotnictwa Polskiego 

poruszył następującą sprawę: w poprzednim tygodniu przycinano gałęzie drzew przy ul. 

Braci Łukowskich i lipy przy ul. Czerniejewskiej. Pozostały jednak jemioły (w dużej 

ilości), które jego zdaniem należało również wyciąć. Prosił, by w miarę możliwości 

rozpatrzyć ten temat; 

 

- p. Adam Kowalski: 

1/ pytał o stan prawny piwnicy w budynku komunalnym w Witkowie przy ul. Stary 

Rynek 3, czy mieszkańcy mogą z niej korzystać; 

2/ w imieniu mieszkańca pytał kiedy powstanie i czy powstanie obiecany płot graniczny 

między posesją p. Bednarkiewicza a terenem gminnym, od strony Parku Kościuszki; 

3/ w imieniu mieszkańca pytał, czy chcemy przejąć ul. Nową (do ul. Kosynierów 

Miłosławskich); 

4/ stwierdził, że na tzw. Zapłociu w Mielżynie wycięto drzewa, ale pozostawiono 

samosiejki, które jego zdaniem również powinny być wycięte; 

5/ poruszył sprawę drogi na ww. Zapłociu, która jest nieprzejezdna do 12 posesji. Jeździ 

tam autobus szkolny, korzystają też rolnicy. Wnioskuje o to od 20 lat; 

6/ w imieniu mieszkańca poruszył sprawę biuletynu gminnego „Witkowskie Wiadomości 

Samorządowe”. Od pewnego czasu nie ma w nich informacji o pracy Rady Miejskiej i 

Komisji Rady. Prosił by te informacje były; 

7/ w nawiązaniu do wypowiedzi p. Bosackiego zwrócił się do p. Burmistrza z pytaniem, 

czy ma projekt rozwoju Ośrodka Wypoczynkowego w Skorzęcinie w zakresie rozbudów. 

Na posiedzeniu Komisji Rolnictwa była cyt. „dość ostra” dyskusja na temat piwnicy w 

jednym z obiektów. Chodzi o to, stwierdził dalej p. Kowalski, jak patrzymy na rozwój 

Skorzęcina, w górę, czy w dół czy wszerz; 
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- p. Tadeusz Śliwecki stwierdził, że mieszkańcy bloków przy ul. Czerniejewskiej 11 i 16 

proszą o zamontowanie pięć słupków przy ORLIK-u, na rogu, od wjazdu na parking. 

Chodnik jest rozjechany, stają tam samochody dostawcze, a tabliczka nic nie da; 

 

- p. Bernard Kopacki – Sołtys Sołectwa Dębina poruszył sprawę koniecznego połatania 

dróg, ponieważ po zimie dziur przybyło i są większe, przez co powstają kałuże. Prosił o 

rozpatrzenie tego tematu; 

 

- p. Adam Kowalski: 

1/ stwierdził, że na prośbę pani Sołtys informuje, że bezpański pies w Mielżynie nadal nie 

został złapany; 

2/ przypomniał, że na styczniowych posiedzeniach Komisji była mowa o podziale 

środków na kluby sportowe i pytał, czy środki zostały podzielone i w jaki sposób. 

 

 

 

 

Ad.3. Informację o działalności Burmistrza Gminy i Miasta w okresie międzysesyjnym 

przedstawił p. Marian Gadziński - Burmistrz Gminy i Miasta.  

Przedmiotowa informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

W trakcie czytania ww. informacji dokonano za pomocą rzutnika prezentacji zdjęć           

z ważniejszych wydarzeń i z realizacji ważniejszych inwestycji. 

 

 W nawiązaniu do poruszonej w punkcie „2” przez p. Bosackiego sprawy dzierżaw w 

OW, p. Burmistrz w trakcie czytania ww. informacji poinformował Radnego, że w każdej 

chwili może u pracowników Urzędu tj. p. Hanny Pietrowicz i p. Anity Frańczak 

sprawdzić te umowy. 

 

 Pan Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy mają pytania do przedstawionej 

informacji. 

 

 Pan Franciszek Bosacki poruszył następujące sprawy: 1/ nawiązując do odbytego 

niedawno spotkania Burmistrza z przedsiębiorcami stwierdził, że tych przedsiębiorców 

było mało. Pytał też o wnioski z tego spotkania;  2/ odnośnie umów dzierżawnych (chodzi 

mu nie o wszystkie, ale dotyczące dzierżawy obiektów i gruntów gminnych) stwierdził, że 

wnioskował o rozpatrzenie umów na posiedzeniach Komisji bo nie wyobraża sobie by 14 

Radnych chodziło po biurach Urzędu nie dając pracownikom pracować i załatwiać 

interesantów. Chodzi też o ujednolicenie umów;  3/ stwierdził, że jest piękny projekt 

zagospodarowania terenu przy Centrum Kultury, ale mamy niezałatwiony temat 

zawilgocenia budynku. Jutro ma być spotkanie z ekspertem budowlanym na ten temat, a 

co będzie jeśli teren zagospodarujemy, a woda będzie zalewać. Proponował przesunąć 

spotkanie.   

 

 Pan Adam Kowalski pogratulował Burmistrzowi pomysłu na spotkanie z 

biznesmenami, ale, jak stwierdził, to widziałby zaproszenie na to spotkanie biznesmenów 

z zewnątrz, by im pokazać co mamy piękne w gminie, np. Ośrodek w Skorzęcinie i jakie 

mamy tereny do zainwestowania, żeby ich przyciągnąć. Pan Kowalski ponadto stwierdził, 

że mało było osób na spotkaniu dotyczącym kształcenia zawodowego i pytał, kto będzie 

uczestniczył w jutrzejszym spotkaniu. 
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 Pan Burmistrz udzielił następujących wyjaśnień na powyższe sprawy: na spotkanie z 

przedsiębiorcami wysłano ponad 30 zaproszeń, a skorzystało z niego ok. 22 osób. 

Uczestnikom tego spotkania przedstawił m.in. działalność naszej gminy, były rozmowy, 

padały propozycje obniżenia stawek podatku od nieruchomości i sprawy budżetu 

obywatelskiego, a więc sprawy leżące w gestii Rady Miejskiej. Jeśli chodzi o podatki, 

gros dochodów gminy stanowią właśnie podatki, z których realizuje się wiele zadań. 

Spotyka się z sytuacjami, że mieszkańcy wymagają różnych zadań, twierdząc, że płacą 

podatki, co w konkretnych przypadkach nie zawsze jest faktem. Odnośnie jutrzejszego 

spotkania nt. zawilgoceń w Centrum Kultury p. Burmistrz poinformował, że będzie w nim 

uczestniczył p. Krzysztof Kaczmarczyk, rzeczoznawca z zakresu konstrukcji 

budowlanych, który wcześniej doradził studnię chłonną. Na spotkaniu będzie okazja do 

zadania pytań fachowcowi. 

  

 Innych uwag i pytań nie zgłoszono, wobec czego p. Przewodniczący stwierdził, że 

informacja została przez Radę Miejską przyjęta. 

 

 

 

 

Ad.4. Informację o działalności Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Witkowie w 

2016 roku przedstawiła (posługując się rzutnikiem) p.Wiesława Gąsiorowska – Dyrektor 

Biblioteki. 

Przedmiotowa informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 Po czym p.Przewodniczący spytał o ewentualne pytania. 

 

 Pan Telesfor Gościniak – Radny Rady Powiatu Gnieźnieńskiego skierował pod 

adresem pani Dyrektor słowa uznania i podziękowania dla niej i całego personelu 

Biblioteki. Nawiązał do uzyskanej przez Bibliotekę nagrody, do spotkań autorskich, 

podkreślił dbałość o właściwy klimat, ciepło od strony pracowników, co przyciąga 

czytelników i zasługuje na uznanie.  

 

 Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Miejska informację przyjęła. 

 

 

 

 

Ad.5. Na prośbę p. Przewodniczącego głos zabrał p. Burmistrz. Przed omówieniem 

projektu uchwały, tytułem wstępu na temat planowanej reformy oświaty, poinformował 

m.in., co następuje: wypracowaliśmy pewien model z perspektywą na 5 lat, który 

przedstawiono na kilku spotkaniach z rodzicami, radnymi, radami pedagogicznymi itd. W 

związku z anonimem rodzica, skierowanym m.in. do Kuratorium, Ministra Oświaty i 

redakcji „Kuriera Witkowskiego”, zorganizowano rozszerzone spotkanie z rodzicami klas 

III, na którym rodzice byli zbulwersowani i jednoznacznie stwierdzili, że wypracowane 

założenia są najlepszym dla nich rozwiązaniem. Po spotkaniu była możliwość obejrzenia 

obiektu gimnazjum przez rodziców, z którego skorzystał osobiście i wielu rodziców. 

Przedkładany projekt uchwały o sieci szkół wydaje się najrozsądniejszy i najdalej idący, 

uwzględnia w większości oczekiwania rodziców. Nauczycieli interesował natomiast temat 

pracy. Ale pani Minister mówi co innego, on z doświadczenia wie co innego, że 

zwolnienia będą. Nie będzie przełożenia tylko na ten rok szkolny 2018/2019. Bo ta 
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rewolucja i to że nauczyciele mogą stracić godziny, bądź stracić pracę, to jego zdaniem 

etap może nawet do 5 lat, a z pewnością 3 lata. W dalszej wypowiedzi p. Burmistrz 

stwierdził, że jest spokojny o nieduże wahania godzin na ten rok szkolny, ale ma obawy 

co do następnych lat, ze względu na niż demograficzny.  

Omawiając projekt uchwały, p. Burmistrz stwierdził m.in., że powstaną dwie szkoły 

podstawowe tj. przy ul. Czerniejewskiej i przy ul. Poznańskiej (obecne Gimnazjum), 

omówił granice obwodów szkolnych. Klasy I zostaną podzielone na obwody, obecne 

klasy VI przejdą do budynku Gimnazjum w całości, ze względu głównie na wysokość 

krzeseł i stolików oraz istniejące fachowe klaso-pracownie. Rejonizacją będą objęte klasy 

IV i wyjaśnił powody tego założenia. Na obecną chwilę gmina nie otrzymała na reformę 

oświaty ani złotówki, natomiast subwencja oświatowa została obniżona o 1000,-zł, co 

wynika ze statystyki liczby uczniów. W kontekście omawianego projektu uchwały, p. 

Burmistrz zasygnalizował problem zameldowania a miejsca faktycznego pobytu uczniów 

i poinformował, że w symulacji (którą Radni wcześniej otrzymali) wzięto pod uwagę 

miejsce zameldowania. Pan Burmistrz poinformował również o następujących sprawach: 

według symulacji w roku szkolnym 2019/2020 będzie duża dysproporcja w liczbie 

oddziałów, ale na tę chwilę nie do końca można zrobić regulację w tym zakresie i 

wyjaśnił dlaczego. Na spotkaniu z dyrektorami szkół ustalono kwestię polityki kadrowej. 

Prosił dyrektorów, by prowadzili taką politykę kadrową, by nie przyjmowali nikogo z 

zewnątrz, żeby się ze sobą konsultowali i godziny rozdzielali między nauczycieli już 

zatrudnionych. Kolejny problem to tzw. dodatek wyrównujący dla nauczycieli. Kilka lat 

temu płaciliśmy prawie 40 tys.zł. na poszczególne stopnie awansu zawodowego. To miało 

być w tej reformie zniesione, ale nie zniesiono. Na ten rok zmniejszono tę kwotę do 

2,5tys.zł, tylko dla stażystów, to będzie brane pod uwagę. Nie jest w stanie powiedzieć ilu 

nauczycieli będzie zwolnionych, będzie to można określić nie wcześniej niż w kwietniu. 

Rozmawiał też na temat etatów i godzin z panią Dyrektor Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych. Ale na tę chwilę, Dyrektor ma nauczycieli którzy też nie mają 

pełnego wymiaru godzin, więc nadwyżki godzin rozdysponuje między nich. Reforma 

zacznie się od roku szkolnego 2017/2018, okres przejściowy liczony jest na trzy lata. Pan 

Burmistrz poinformował również, że omawiany projekt uchwały był konsultowany z 

Kuratorium. 

 

 Pan Przewodniczący poinformował, że Komisje Rady analizowały omawiany projekt 

uchwały i zaopiniowały go pozytywnie. Spytał, czy obecnie są jakieś pytania bądź uwagi. 

 

 Nawiązując do wystąpienia Burmistrza p. Adam Kowalski zgłosił następujące uwagi: 

stwierdził, że użyte przez p. Burmistrza określenie „rewolucja” nie jest właściwe, bo to 

„reforma” oświaty, ponadto wypowiedź Burmistrza na temat pani Minister też zabrzmiało 

„nie tak”. W nawiązaniu do niżu demograficznego i zwolnieniach stwierdził, że 

nauczyciele powinni o tym wiedzieć, że mogą stracić pracę również z racji tego niżu, 

należy im uzmysłowić, co ich czeka. Poruszył również kwestię rejonizacji stwierdzając, 

że tracimy finansowo na tym, że uczniowie z Ruchocinka uczęszczają do Szkoły w 

Witkowie. 

 

 Pan Burmistrz stwierdził, że może rzeczywiście się przejęzyczył co do „reformy”, ale 

rewolucja to także pewna forma zmian. Co do pani Minister, to powiedział konkretnie, to 

co faktycznie w telewizji słyszał, może to nawet na piśmie oświadczyć. Słyszał, że pani 

Minister wysyła już do gmin dotacje na reformę, ale na tę chwilę gmina Witkowo 

środków tych nie otrzymała. Odnośnie niżu, p. Burmistrz stwierdził, że Radny może to 



7 

 

nauczycielom wytłumaczyć, zaprasza go na spotkanie w Szkole Podstawowej w dniu 28 

marca br.  

 

 Odnosząc się do poruszonej przez p. Kowalskiego sprawy rejonizacji p. 

Przewodniczący stwierdził, że jest to temat znany. Rodzice dzieci z Ruchocinka życzą 

sobie dowozu dzieci do Witkowa, a gmina na tym traci, ponieważ subwencja „wiejska” 

(na ucznia na wsi), jest większa niż subwencja na ucznia w mieście. Temat trwa od 20 lat. 

Po czym p. Przewodniczący spytał o ewentualne pytania. 

 

 Nikt głosu nie zabrał, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/179/2017  w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego została podjęta jednogłośnie (w 

głosowaniu wzięło udział 14 Radnych) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

Ad.6. Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały który zostanie rozpatrzony 

w tym punkcie, umożliwi aktualizację osób ujętych w rejestrze potrzeb mieszkaniowych. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt. Spytał o ewentualne uwagi. 

 

 Pytań nie zgłoszono, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/180/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr X/80/2011 Rady 

Miejskiej w Witkowie z dnia 23 września 2011r. w sprawie ustalenia zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy i Miasta 

Witkowo została podjęta jednogłośnie (w głosowaniu uczestniczyło 14 Radnych) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

      P r z e r w a     w obradach – od godz. 14,50 do godz. 15,10. 

 

 

 

 

Ad.7. Pan Przewodniczący poinformował, że obecnie obowiązują następujące ceny: cena 

wody w wysokości 3,08 zł/m3 brutto, cena odprowadzania ścieków 5,96 zł/m3 brutto. W 

projekcie uchwały proponuje się: cenę wody w wysokości 3,18 zł/m3 brutto tj. wzrost o 

3,25%, cenę odprowadzania ścieków – 6,38 zł/m3 brutto tj. wzrost o 7,05%. Radni 

analizowali projekt uchwały na przedsesyjnych posiedzeniach Komisji i zaopiniowali go 

pozytywnie. Po tym tematycznym wprowadzeniu, p. Przewodniczący spytał, czy obecnie 

są pytania bądź uwagi. 

 

 Nikt głosu nie zabrał, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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U C H W A Ł A   Nr XXIV/181/2017 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków została podjęta jednogłośnie (w 

głosowaniu wzięło udział 14 Radnych) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.8. Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały o pracach społecznie 

użytecznych został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Rady. Spytał o ewentualne 

pytania. 

 

 Pytań nie zgłoszono, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/182/2017 w sprawie rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych w 2017 roku została podjęta jednogłośnie (w 

głosowaniu wzięło udział 14 Radnych) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

 

Ad.9. Na wstępie p. Burmistrz zwrócił się w żartobliwym tonie do dziennikarza z 

„Kuriera Witkowskiego” z pytaniem, czy „Kurier” ogłosił ranking który Radny zgłosi 

najwięcej pytań, bo wiele tematów zgłoszonych na dzisiejszej sesji, było już wcześniej 

omawianych na Komisjach i dziwi go, że Radni ponownie je poruszają. Po czym p. 

Burmistrz ustosunkował się do następujących spraw poruszonych w punkcie „2” porządku 

obrad: 

 

- odnośnie umów dzierżawnych w OW w Skorzęcinie – odpowiedział już wcześniej, w 

punkcie „3”. 

Pan Franciszek Bosacki wyjaśnił, że chodzi mu tylko o wydzierżawione nasze obiekty, 

żeby to na posiedzeniach Komisji przedstawić; 

 

- odnośnie przycinania drzew – p. Burmistrz poinformował, że leży to w gestii Zarządu 

Dróg Powiatowych. Ale nikt dodatkowo nie będzie ponosił kosztów, jeśli nie jest to ujęte 

w specyfikacji; 

 

- odnośnie budynku przy ul. Stary Rynek 3 – temat ten ciągnie się już długo. Rozmawiał 

niedawno na ten temat z panią Frańczak, Kierownikiem ZGK i Dyrektorem Banku. 

Kamienica jest gminna i logiczne że dół z piwnicą również, ale Spółdzielnia Mleczarska 

która z części z piwnicy korzystała na swoje potrzeby, jest w upadłości i nie wiadomo do 

kogo w tej sprawie „pukać”. Kierownik ZGK zwrócił się w tej sprawie do likwidatora o 

wyjaśnienie. Pan Burmistrz dodał, że zainteresowany tą sprawą mieszkaniec jest w 

temacie; 

 

- odnośnie płotu przy ul. Park Kościuszki – trudno tu zająć stanowisko, nie do końca 

wiadomo z której strony kto ma płot postawić. Radny zgłaszał ten temat na jednym z 

posiedzeń Komisji. Zna temat; 

 

- odnośnie przejęcia ulicy Nowej – czynione są powoli kroki w tym kierunku. To droga 

powiatowa, Dyrektor Szczepański zgłosił kolejne propozycje co do przejęcia np. drogi na 

Piłce i ul. Cmentarnej. Temat jest w trakcie realizacji, ale to nie następuje tak szybko. Od 
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Rady zależy które drogi przejmiemy, wystąpi w tej sprawie na którymś z posiedzeń 

Komisji;  

 

- odnośnie wycinki drzew w Mielżynie – na ustny wniosek Radnego i pani Sołtys zlecił 

ZGK wycinkę trzech drzew. Nie było jednak zlecenia na wycinkę samosiejek; 

- odnośnie drogi dojazdowej na tzw. Zapłociu – faktycznie są tam roztopy, jak wszędzie, 

ale nie ma środków by ten temat załatwić. 

Nawiązując do powyższej sprawy p. Ryszard Nowakowski – Prezes Gminnej Spółki 

Wodnej stwierdził, że roztopy są również w Wiekowie i nie można dojechać do Sołtysa 

tego Sołectwa; 

 

- odnośnie małej ilości informacji w „Witkowskich Wiadomościach Samorządowych” o 

pracy Rady Miejskiej – p. Burmistrz stwierdził, że będzie tych wiadomości więcej; 

 

- odnośnie bezpańskiego psa w Mielżynie – to już dla niego wstyd, że tak długo psa nie 

złapano, ostatnio sam kupuje środki usypiające. Zaprasza Radnego i panią Sołtys, może 

razem temat załatwią. Wcześniej zlecano to różnym firmom, m.in. z Gniezna i Łodzi, ale 

bez efektu. Problem polega na tym, stwierdził dalej p. Burmistrz, że są mieszkańcy którzy 

psa dokarmiają. A pies jest inteligentny, bystry, chowa się gdy się ktoś zbliża. Z każdej 

akcji p. Janowicz robi notatki, by nie było zarzutu że nie podejmuje się żadnych działań.  

Pani Gabriela Szeszycka – Sołtys Sołectwa Mielżyn stwierdziła, że często jest zaczepiana 

w tym temacie i już nie wie co odpowiadać, nie ma też pomysłu co zrobić, ale może 

porozmawiać z mieszkańcem, do którego pies przychodzi i prosić o pomoc w złapaniu. Jej 

uwaga, że jest nowa klatka, ale pies leży koło klatki, wywołała ogólną wesołość na sali. 

Pan Burmistrz poinformował, że już z ww. mieszkańcem rozmawiał, ale pies nie zbliża 

się za bardzo. Policja mogłaby użyć broni, ale tylko by skrócić agonię.  

Odnosząc się do uwagi p. Burmistrza, że Radni ponownie zgłaszają te same tematy, p. 

Kowalski wyjaśnił, że zgłosił dzisiaj temat psa w imieniu pani Sołtys, która go o to 

prosiła; 

 

- odnośnie Ośrodka Wypoczynkowego w Skorzęcinie – p. Burmistrz stwierdził, że 

pojawia się problem, ponieważ dzierżawcy którzy nie uzyskali zgody na rozbudowę 

swojego obiektu docierają indywidualnie do Radnych. Ostatni taki wniosek dotyczył 

piwnicy. Wnioski trafiają do Rady i na posiedzenia Komisji, po czym wracają do niego, 

bez decyzji czy opinii, a Radni robią wnioskodawcom nadzieję na pozytywne załatwienie. 

W nawiązaniu do powyższego tematu, p. Franciszek Bosacki stwierdził, że wnioski są na 

posiedzeniach Komisji przedstawiane niezbyt dokładnie i nawiązał do wniosku 

dotyczącego piwnicy; 

 

- odnośnie słupków przy kompleksie sportowym – p. Burmistrz stwierdził, że 

rozpatrzymy temat; 

 

- odnośnie łatania dróg – apelował do Sołtysów by zgłaszali takie potrzeby do pracownika 

Urzędu p. Misiewicza. Łatanie będzie wykonywane wiosną i jesienią. 
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Ad.10. Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały dotyczy dzierżawcy 

nieruchomości w OW w Skorzęcinie, który zamierza wystąpić o środki unijne na 

modernizację zabudowań. Warunkiem uzyskania tych środków jest przedłużony okres 

dzierżawy. Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. 

Spytał o ewentualne pytania. 

 

 Pytań nie zgłoszono, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/ 183/2017 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

dzierżawę nieruchomości położonej w Ośrodku Wypoczynkowym w Skorzęcinie na okres 

dłuższy niż 3 lata została podjęta jednogłośnie (w głosowaniu uczestniczyło 14 Radnych) 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

Ad.11. Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały dotyczy wydzierżawienia 

części obiektów, nabytych przez gminę od Poczty Polskiej. Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt. Spytał o ewentualne pytania bądź uwagi. 

 

 Nikt głosu nie zabrał, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/184/2017 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

dzierżawę nieruchomości zabudowanej, stanowiącej część działki nr 157, położonej w 

Ośrodku Wypoczynkowym w Skorzęcinie została podjęta jednogłośnie (w głosowaniu 

uczestniczyło 14 Radnych) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

 

Ad.12. Pan Przewodniczący poinformował, że rozpatrywany w niniejszym punkcie 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Rady. Spytał o 

ewentualne pytania bądź uwagi. 

 

 Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec czego p. Przewodniczący poddał przedmiotowy 

projekt pod głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/185/2017 w sprawie określenia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy i 

Miasta Witkowo” została podjęta jednogłośnie (w głosowaniu wzięło udział 14 Radnych) 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

Ad.13. Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisje Rady i spytał o ewentualne pytania. 
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 Pytań nie zgłoszono. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/186/2017 w sprawie podjęcia współdziałania z Miastem 

Gniezno w celu zapewnienia opieki bezdomnym psom z terenu Gminy i Miasta Witkowo 

została podjęta jednogłośnie (w głosowaniu uczestniczyło 14 Radnych) i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

Ad.14. Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisje Rady i spytał o ewentualne pytania bądź uwagi. 

 

 Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekt pod 

głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/187/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/242/2013 

Rady Miejskiej w Witkowie z dnia 27 marca 2013 roku w sprawie ustalenia zasad 

udzielania dotacji celowej na dofinansowanie do budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie Gminy i Miasta Witkowo została podjęta jednogłośnie (w głosowaniu 

wzięło udział 14 Radnych) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

 

Ad.15. Pan Przewodniczący przypomniał, że na początku sesji p. Burmistrz przedstawił 

sprawę projektu uchwały tj. konieczności jej podjęcia, po czym spytał, czy obecnie są 

pytania. 

 

 Pytań nie zgłoszono, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/188/2017 w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z 

publicznych przedszkoli dzieci w wieku do lat 5 prowadzonych przez Gminę Witkowo 

została podjęta jednogłośnie (w głosowaniu wzięło udział 14 Radnych) i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

Ad.16. Na prośbę p. Burmistrza, projekt uchwały dotyczący przekazywania z budżetu 

gminy środków z rozliczenia podatku od towarów i usług omówiła p. Halina Rzepecka – 

Skarbnik Gminy i Miasta.  

 

 Pani Skarbnik poinformowała m.in., że do 31 grudnia 2016r. Zakład Gospodarki 

Komunalnej, tak jak i gmina, był odrębnym podatnikiem podatku VAT. Ustawa 

wprowadza centralizację tego podatku. Jest możliwość przekazania z budżetu gminy 

środków finansowych z rozliczenia omawianego podatku do zakładu budżetowego. 
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Burmistrz podjął decyzję, że będzie przekazywana cała kwota z tego rozliczenia, choć 

ustawa o finansach publicznych „mówi”, że do wysokości wynikającej z deklaracji 

cząstkowej VAT 7. 

 

 W tematycznej dyskusji jako pierwszy o głos poprosił p. Marek Wiatrowski. Pytał, 

czy w związku z tą uchwałą, ZGK nie będzie ponosił strat z tytułu podatku VAT. 

Pani Skarbnik stwierdziła że nie będzie ponosić strat, ponieważ Burmistrz podjął taką 

decyzję. Inne jednostki organizacyjne nie mają takiej możliwości. 

 

Pan Franciszek Bosacki pytał o koszty własne, czy VAT też jest zwracany, a p. Adam 

Kowalski pytał, czy gmina otrzyma taką samą kwotę VAT jak ZGK. 

Pani Skarbnik stwierdziła, że jest to szeroki temat. Jesteśmy w okresie przejściowym. 

ZGK odzyskiwał 100% VAT-u, po centralizacji umniejszy się to, choć nie tak dużo.  

Pan Burmistrz poinformował, że pieniądze które ZGK odzyskiwał, wpłyną do budżetu 

gminy i zdecydował, że 100% podatku przekażemy Zakładowi. Pan Burmistrz 

poinformował również, że ma opinię prawną na temat podatku VAT. Opinia ta ma 11 

stron i zaznaczono w niej, że to opinia na dany dzień. 

Pani Skarbnik dodała, że nie można w tej sprawie liczyć na pomoc Urzędu Skarbowego, 

trzeba dać sobie trochę czasu, na centralizacji VAT-u gmina nic nie zyska. 

 

 Więcej pytań nie zgłoszono, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/189/2017 w sprawie ustalenia zasad przekazywania z 

budżetu Gminy i Miasta Witkowo środków finansowych wynikających z rozliczenia 

podatku od towarów i usług do zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Witkowie została podjęta jednogłośnie (w głosowaniu uczestniczyło 14 Radnych) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

Ad.17. Pan Przewodniczący poinformował, że z planowanymi zmianami w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej i w budżecie gminy, Radni zapoznali się na przedsesyjnych 

posiedzeniach. Spytał, czy obecnie są pytania do pani Skarbnik. 

 

 Nikt głosu nie zabrał, wobec czego p. Przewodniczący poddał projekty uchwał kolejno 

pod głosowanie. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/190/2017 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy i Miasta Witkowo na lata 2017-2025 została podjęta 

jednogłośnie (w głosowaniu uczestniczyło 14 Radnych) i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

U C H W A Ł A   Nr XXIV/191/2017 w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok została 

podjęta jednogłośnie (w głosowaniu wzięło udział 14 Radnych) i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 
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Ad.18. Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

sprawozdań z działalności Komisji Rady Miejskiej za 2016 rok.  

 

      Sprawozdania z działalności  poszczególnych Komisji przedstawili: 

1/ p. Marek  Biadasz   - Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej 

 

 2/ p. Grzegorz Kaźmierczak  - Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

      Społeczno-Gospodarczego 

 

 3/ p. Ireneusz Kwapich  - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony  

      Środowiska i Przestrzegania Porządku Publ. 

 

4/ p. Tadeusz Śliwecki  - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, 

     Sportu i Opieki Społecznej.   

 

Po czym p.Przewodniczący spytał o ewentualne uwagi bądź pytania. 

 

Uwag nie zgłoszono, wobec czego p.Przewodniczący stwierdził, że Rada Miejska 

sprawozdania przyjęła. 

Przedmiotowe sprawozdania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

  

  

 

Ad.19. W punkcie tym poruszono następujące sprawy: 

 

- p. Franciszek Bosacki poinformował, że po spotkaniu z sędzią Marią Wesołowską, w 

którym wczoraj uczestniczył, upewnił się, że konieczne jest zatrudnienie w Ośrodku 

Pomocy Społecznej psychologa. Temat ten podnosił na jednym z posiedzeń Komisji 

Oświaty. 

Odnosząc się do powyższego p. Burmistrz stwierdził m.in., że na spotkaniu z ww. sędzią 

chodziło o młodzież i dzieci. Rodziny gorzej sytuowane mają możliwość dwa razy w 

tygodniu uczestniczenia w spotkaniach z psychologiem. Na końcu ww. spotkania pani 

sędzia pozytywnie oceniła pomoc psychologiczną w gminie Witkowo. 

W kontekście powyższej sprawy p. Bernard Kopacki – Sołtys Sołectwa Dębina stwierdził, 

że również był na tym spotkaniu i uważa, że każdemu potrzebny jest psycholog czy nawet 

psychiatra, na co gminy nie stać; 

 

- p. Telesfor Gościniak – Radny Rady Powiatu Gnieźnieńskiego pozytywnie ocenił 

uchwalony przez Radę Miejską projekt sieci szkół, jako najlepszy, optymalny. Poruszył 

kwestię budżetu Powiatu w kontekście budowy szpitala. Zapewnił, że nie ma obaw czy 

zagrożenia, że szpital nie będzie w sieci szpitali powiatowych (będzie m.in. oddział 

ratunkowy). W przetargu firmy przyjęły wyższe kwoty, sytuacja jest niełatwa. W 

nawiązaniu do nowych przepisów o wycince drzew stwierdził m.in., że Zarząd Dróg 

Powiatowych uzyskał zgodę prawie na wszystkie wnioski. Poinformował, że nie ma 

zgody na używanie torowiska kolei do Witkowa, ale może do Niechanowa. Poruszył 

sprawę drogi powiatowej do Folwarku (będzie ograniczony zakres prac) i prac na ul. 

Wrzesińskiej. Pogratulował Przewodniczącemu, Radzie Miejskiej i Burmistrzom; 
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- p. Tadeusz Śliwecki podziękował Burmistrzowi za szybką decyzję o zakupie dwóch 

stołów do tenisa i Dyrektorowi OKSiR-u za szybki ich zakup. Podziękował również 

drużynie składającej się z Burmistrzów i Radnych (P. Jóźwik, M. Andrzejaszek, F. 

Bosacki, M. Wiatrowski, T. Śliwecki), która w Turnieju Tenisa na 25 gmin zajęła 

zaszczytne VI miejsce i puchar. W strzelaniu natomiast p. Franciszek Bosacki uzyskał 

indywidualnie IV miejsce, a drużynowo I miejsce. Pan Śliwecki poinformował również, 

że w kategorii pań wygrały panie: Beata Szkudlarek, Jagoda Szkudlarek i Irena Reselska. 

W Turnieju uczestniczyło 120 samorządowców, ogółem było 160 osób. Pan Śliwecki 

podziękował również kibicom za duży doping, wyraził nadzieję, że w 2018 r. będzie 

jeszcze więcej uczestników i lepsze wyniki. Następnie p. Śliwecki podziękował p. 

Burmistrzowi za piękny wystój sali i piękną zastawę. 

 Powyższą wypowiedź zebrani przyjęli oklaskami, a p. Przewodniczący podziękował p. 

Śliweckiemu za przygotowanie drużyny do ww. zawodów; 

 

- p. Przewodniczący Rady: 

1/ poinformował, że  kolejna sesja Rady Miejskiej planowana jest na dzień 31 marca br. 

Jednak w związku z reformą oświaty potrzebna będzie sesja nadzwyczajna, by jeszcze raz 

podjąć uchwałę o sieci szkół; 

2/ prosił by nie czekać ze wszystkimi sprawami do sesji, bo wiele z nich można zgłosić na 

posiedzeniach Komisji; 

3/ prosił p. Burmistrza, by informował każdą Komisję o sprawach dotyczących Ośrodka 

Wypoczynkowego w Skorzęcinie i przypomniał, że swego czasu organizowano wspólne 

posiedzenia Komisji na temat OW; 

 

- p. Grzegorz Kaźmierczak odnośnie artykułu w „Kurierze Witkowskim” stwierdził, że 

redaktor powinien uzgadniać treść artykułów. 

Pan Burmistrz stwierdził, że nie zna treści artykułu. 

 

 

 

 

 

Ad.20. Wobec wyczerpania się porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Witkowie 

p. Przewodniczący zamknął jej obrady o godz. 16,15. 

 

 

 

        Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

           Piotr  Jóźwik 

 

 

Protokołowała: 

H. Koźniewska 

 

   

 


